
Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2024 rok. 

 

W 2024 r. Komisja Rewizyjna pracowała w składzie:  

 

1. Michał Bochański – przewodniczący Komisji  

2. Mariusz Lasak – zastępca przewodniczącego  

3. Bernard Loch – członek komisji 

4. Rafał Twardawski – członek komisji 

5. Daniel Jonczyk – członek komisji – mandat radnego objął w dniu ślubowania tj. 

22.05.2024 r.  

 

 

Komisja Rewizyjna w roku 2024 pracowała w oparciu o ramowy plan pracy, przyjęty w czasie 

posiedzenia Rady Gminy w Turawie w dn. 30.01.2024 r.  

W 2024 r. Komisja odbyła samodzielnie 7 posiedzeń w dniach: 17.05, 04.06, 07.06, 27.08, 30.09, 

21.10., 18.11 i  2 posiedzenia 21.06, 11.12. – wspólnie z pozostałymi komisjami Rady Gminy.  

 

W dniu 07.06.2024 r.  Komisja Rewizyjna zakończyła prace nad kontrolą wykonania                                  

budżetu za 2023 r., zapoznała się z Uchwałą Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Opolu                            

Nr S/86/2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Turawa  za 2023 r.. Regionalna Izba Obrachunkowa w Opolu pozytywnie  

zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Turawa za rok 2023. Po zapoznaniu 

się z uzasadnieniem zaproponowali udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Turawa za 2023 

rok,  opracowali wniosek i uzasadnienie  do Uchwały  Komisji Rewizyjnej Nr 1/2024  

w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Turawa  za rok 2023 i  zaproponowali  

udzielenie  absolutorium Wójtowi Gminy Turawa  z wykonania  budżetu za 2023 rok. 

Uchwała Nr 1/2024 z dnia 07.06.2024 r.  w głosowaniu jawnym została przyjęta  

jednogłośnie.  Regionalna Izba Obrachunkowa w Opolu uchwałą Nr A/66/2024                           

z  dnia 12.06.2024 r. w sprawie  opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium za 2023 rok pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji.                                                                        

W dniu 21.06.2024 r. odbyło się Pierwsze - Wspólne Posiedzenie Stałych Komisji Rady 

Gminy. Na Wspólnej Komisji został przedstawiony  Raport o stanie  Gminy za 2023 rok. 

Członkowie Komisji  Raport o stanie Gminy w formie pisemnej otrzymali w ustawowym 

terminie. Ogólne założenia Raportu przedstawił Wójt Gminy, poinformował zebranych o 

wykonanych w 2023 r. inwestycjach, zaznaczając, które zadania zostały wykonane przy 

udziale środków zewnętrznych. Do opracowanego Raportu radni nie wnosili żadnych uwag,  



pozytywnie oceniając przedstawiony materiał. Kolejnym tematem Wspólnego posiedzenia  

było  zapoznanie się członków Komisji ze sprawozdaniem z realizacji budżetu Gminy              

za rok 2023 i sprawozdaniem finansowym  za rok 2023. W ustawowym terminie Członkowie 

Komisji otrzymali jedno i drugie sprawozdanie za 2023 r. Obecna na Wspólnym posiedzeniu 

Komisji Pani Skarbnik przedstawiła i omówiła sprawozdania i odpowiedziała na wszystkie 

pytania członków Komisji i Przewodniczącej Rady Gminy. Członkowie Komisji zostali 

również zapoznani z wnioskiem Komisji Rewizyjnej i opinią RIO o wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu za rok 2023. Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej przedstawił Uchwałę Nr 1/2024 z dnia 7.06.2024 r. Komisji Rewizyjnej 

w sprawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu za 2023 r. RIO 

pozytywnie zaopiniowało wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium.   

Następnie w okresie od miesiąca sierpnia do grudnia 2024 r. komisja odbyła 4 posiedzenia. 

Na posiedzeniu w dniu 27.08.2024 informację o pracy Wójta Gminy  w I półroczu 2024 r. 

przedstawił sam Wójt, członkowie komisji otrzymali informację o pracy Wójta i informację o  

realizacji podjętych uchwał w I półroczu w wersji papierowej – nie zgłaszali żadnych uwag. 

Gospodarkę leśną na terenie Gminy w zakresie zbywania i pozyskiwania drewna zreferował 

Kierownik Referatu OŚ omawiając charakter prac z zakresu gospodarki leśnej oraz 

przedstawił kwoty pozyskane ze sprzedaży drewna i zaplanowane kolejne. Ponadto komisja 

sprawdzała stopień realizacji inwestycji przyjętych w planie inwestycyjnym na 2024 r. 

Zostały odczytane i omówione projekty uchwał na sesję Rady Gminy w dniu 30.08.2024 r. Na 

posiedzeniu w dniu 30.09.2024 realizację budżetu za I półrocze omówiła Skarbnik Gminy. Na 

pytania członków komisji odpowiedzi udzielała Skarbnik Gminy. Kolejnym omawianym 

tematem na komisji była melioracja w gminie oraz funkcjonowanie spółki wodnej na terenie 

gminy. Pracownik urzędu przedstawił zakres wykonanych prac melioracyjnych z budżetu 

gminy oraz informację na temat zebranych składek i wykonanych zleceń przez spółkę wodną. 

Na posiedzeniu w dniu 21.10.2024 r. sprawozdanie Wójta z działalności spółek, w których 

udziały ma gmina oraz przynależności do związków i stowarzyszeń omówiła Sekretarz 

Gminy. Działalność OSP i LZS wyczerpująco omówiła Skarbnik gminy i pracownik urzędu. 

Na posiedzeniu w dniu 18.11.2024 r. głównym zadaniem członków komisji było opiniowanie 

stawek podatkowych na 2025 r. Skarbnik gminy na prośbę członków komisji przedstawiła 

zestawienie stawek podatkowych w porównaniu do gmin ościennych. Kolejnymi tematami na 

posiedzeniu były przedstawienie głównych założeń do projektu budżetu na 2025 r. realizacja 

inwestycji oraz informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Turawa.   



W dniu 11.12.2024 r. odbyło się Wspólne Posiedzenie Komisji. Wiodącym tematem na tej 

Komisji było zapoznanie się z opinią  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

i opiniowanie projektu uchwały budżetowej na 2025 rok. Radni w ustawowym terminie 

otrzymali projekt uchwały budżetowej na 2025 r.  i uchwały w sprawie WPF. Pani Skarbnik 

przedstawiła uchwałę budżetową Gminy Turawa wraz z naniesionymi poprawkami i 

odczytała uchwałę RIO z dnia 10.12.2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Turawa na 2025 r. W następnej kolejności przedstawiła projekt 

uchwały WPF wraz z naniesionymi poprawkami i odczytała opinię RIO z dnia 10.12.2024 r. o 

przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Turawa oraz 

opinie o możliwości sfinansowania deficytu. Na zadawane pytania udzielała wyczerpującej 

odpowiedzi. Głosowanie indywidualne na sesji Rady Gminy 18.12.2024 r.    

 

Na każdym posiedzeniu Komisja Rewizyjna opiniowała wszystkie projekty uchwał 

przygotowywane na najbliższą  Sesję Rady Gminy, a na zakończenie każdego posiedzenia 

omawiane były sprawy różne. Ponadto Komisja Rewizyjna zajmowała się wielu innymi 

zagadnieniami mającymi wpływ na funkcjonowanie Urzędu Gminy i pracą poszczególnych 

referatów.        

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Michał Bochański 

                                  

 

                                                                               

                                                                            


